
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 2/2016 ze dne 20. dubna 2016 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  8 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  5 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Petr Scholz, DiS., JUDr. Pravomil Prchal, Ph.D. 

Hosté: rektor doc. MUDr. Václav Báča, Ph.D., kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D., vedoucí 
Katedry zdravotnických studií PhDr. Vlasta Dvořáková, PhD. 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. Mgr. Martina 
Černá, Ph.D. se dostavila od projednávání 3. bodu programu od 14.15 hod. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ za rok 2015 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

 Výroční zprávu o činnosti a hodnocení VŠPJ za rok 2015 – ke schválení podle § 9 odst. 1d,e) 
zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon 
o vysokých školách), 

 Výroční zprávu o hospodaření VŠPJ za rok 2015 – ke schválení podle § 9 odst. 1d) zák. 
o vysokých školách, 

 Rozpočet VŠPJ na rok 2016 – ke schválení podle § 9 odst. 1c) zák. o vysokých školách. 

4. Různé: 

 Návrh studentské komory AS – taláry pro studenty, 

 Informace z jednání kolegia rektora. 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Ing. Fatrová přivítala přítomné senátory  
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. Jelikož ze strany 
senátorů nebylo k programu jednání připomínek, předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování:  
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako ověřovatele zápisu Mgr. Jaroslavu Mallinu, Ph.D., a Alenu 
Koblicovou a zapisovatele Miloslava Vytasila a navrhla o nich hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 2 SCHVÁLENO 

2. Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ za rok 2015 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 
Jelikož k čerpání rozpočtu nebylo ze strany senátorů připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 
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Akademický senát projednal a bere na vědomí přehled čerpání rozpočtu VŠPJ za rok 2015. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ 

 Výroční zpráva o činnosti a hodnocení VŠPJ za rok 2015 (VZČ VŠPJ 2015) 
Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor informoval přítomné, že VZČ VŠPJ byla zpracována v souladu s předepsanou osnovou 
zaslanou MŠMT ČR. Zmínil, že se VŠPJ povedlo akreditovat první magisterský studijní program 
Specializace ve zdravotnictví se studijním oborem Komunitní péče v porodní asistenci 
v kombinované formě studia, dále bakalářský studijní program Elektrotechnika a informatika 
se studijním oborem Aplikovaná informatika v kombinované formě studia, bakalářský studijní 
program Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi v prezenční formě studia a bakalářský 
studijní program Zdravotně sociální péče se studijním oborem Zdravotně sociální pracovník 
v kombinované formě studia. Podařilo se sanovat areál Legionářů a zrekonstruovat střechu 
hlavní budovy školy, přičemž celková úspora finančních prostředků v rámci investičních akcí 
činí cca 14 mil. Kč. 

Na dotaz předsedkyně AS VŠPJ a dr. Ryškové zda vedení školy plánuje ještě další vstřícné 
kroky v případě studijní neúspěšnosti (např. plovoucí kredity, možnost 3. zápisu předmětu 
apod.) rektor uvedl, že věc je řešena v souladu se Studijní a zkušebním řádem VŠPJ 
udělováním výjimek ze strany rektora. Vedení školy se možností plovoucích kreditů zabývá. 
Na základě dotazu Dr. Ryškové rektor přislíbil zapracování těchto změn do Studijního  
a zkušebního řádu VŠPJ do června 2016. Dále zmínil, že za účelem zlepšení studijní úspěšnosti 
byla na VŠPJ realizována pilotní prázdninová škola. 

V průběhu projednávání tohoto bodu programu se dostavila Dr. Černá (14.15. hod.). 

Dr. Šíp navrhl prodloužení nejen letního zkouškového období např. do konce měsíce srpna po 
dohodě učitele se studentems tím, aby se snížila administrativní náročnost. Rektor reagoval, 
že na žádost studenta lze v současné době prodloužit zkouškové období. Celá věc bude 
opětovně projednána na kolegiu rektora. 

Jelikož k předkládané VZČ VŠPJ 2015 nebylo ze strany senátorů dalších připomínek, bylo 
přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje Výroční zprávu o činnosti a hodnocení VŠPJ za rok 
2015. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2015 (VZH VŠPJ 2015) 
Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Kvestor seznámil senátory s drobnými změnami ve VZH VŠPJ 2015, které byly uskutečněny na 
základě doporučení Správní rady VŠPJ. Rektor k tomuto doplnil, že předseda SR VŠPJ prof. 
Večerek doporučil pouze změnu formulace týkající se výsledku hospodaření VŠ. 

Na dotaz předsedkyně AS VŠPJ ke snížení celkových zdrojů VŠPJ kvestor uvedl, že k ponížení 
této položky došlo zejména z důvodu absence projektu. Rektor doplnil informaci, že na 
snížení finančních zdrojů měl vliv i výpadek ve výši 4,5 mil. Kč z důvodu ukončení projektu 
z OP VK v minulém roce. 

Jelikož k předkládané VZH VŠPJ 2015 nebylo ze strany senátorů připomínek, bylo přistoupeno 
k hlasování. 
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Akademický senát projednal a schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VŠPJ za rok 2015. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Rozpočet VŠPJ na rok 2016 
Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. Předsedkyně AS VŠPJ 
vyzvala senátory k případným dotazům či připomínkám k tomuto bodu jednání. 

Rektor uvedl, že v roce 2016 pracuje VŠPJ se zmraženým koeficientem, který je na úrovni 
rozpočtu roku 2015, přičemž rozpočet na rok 2016 byl ve skutečnosti ponížen MŠMT ČR 
o částku cca 2,5 mil. Kč. Dále zmínil, že vedení VŠPJ ví s jakou částkou má v roce 2016 
hospodařit a že v současné době probíhá projednávání financování vysokých škol na rok 
2017. VŠPJ je stále hodnocena jako veřejná univerzitní vysoká škola, což se vedení VŠPJ snaží 
změnit. Upozornil senátory, že nejvyšší podíl v rozpočtu činí položka osobní náklady  
a v dalším roce se v závislosti na vývoji financování a počtu studentů uvažuje  
o restrukturalizaci. 

Předsedkyně AS VŠPJ dále vznesla dotazy týkající se krom jiného pořízení nového software, 
čerpání finančních prostředků ze sociálního fondu a nedokončených investic, které byly 
následně zodpovězeny kvestorem. 

Dr. Šíp v souvislosti s nedočerpáním sociálního fondu podal návrh k přehodnocení stravování 
na VŠPJ pro akademické pracovníky (např. volba mezi stravenkou a stravováním v menze, 
řešení stravného při výuce v sobotu). Rektor uložil úkol kvestorovi, aby zpracoval návrh 

týkající se úpravy stravování. Dr. Dvořáková k tomuto bodu dále navrhla, že pokud se bude 
zpracovávat analýza stravování, zda by nebylo vhodné nabídnout stravování i studentům 
kombinovaného studia o sobotách Rektor k tomuto uvedl, že i tento dotaz bude 
zakomponovaný v návrhu kvestora. 

Jelikož k předkládanému Rozpočtu VŠPJ nebylo ze strany senátorů připomínek, bylo 
přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje Rozpočet VŠPJ na rok 2016. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

4. Různé 

 Slečna Vítková představila požadavek studentů na realizaci promocí studentů v talárech. 
Senátorům přednesla tři návrhy: 

o zakoupení talárů přímo studenty, 
o zakoupení talárů školou a jejich následné půjčování studentům za předem 

stanovenou finanční částku (počáteční investice pro VŠPJ by činila cca 50 tis. Kč), 
o možnost půjčování talárů od dodavatele. 

Rektor k tomuto uvedl, že vedení VŠPJ tento požadavek studentů projedná na užším vedení. 
Předsedkyně AS VŠPJ v závěru zmínila, že problematika talárů bude ještě předmětem jednání 
dalšího zasedání AS VŠPJ. 

 Předsedkyně AS VŠPJ poskytla senátorům informace z jednání kolegia rektora z 31. 3. 2016, 
jehož hlavními tématy bylo: 

o řešení nepříznivého stavu v počtu studentů dosud přihlášených ke studiu na VŠPJ. Za 
účelem zlepšení tohoto stavu bude v nejbližších dnech realizována rozsáhlá PR 
kampaň, v rámci které proběhne dne 25. 4. 2016 Den otevřených dveří na VŠPJ, 

o projednávání přechodu na nový způsob hodnocení akademických pracovníků 
z „kvantifikace“ na „řízení kvality a výkonu“, který bude spuštěn od nového 
akademického roku 2016/2017. Požádala rektora, aby na dalším zasedání AS VŠPJ 
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blíže seznámil prorektor Voráček senátory s novým způsobem hodnocení 
akademických pracovníků. 

 Rektor zmínil, že VŠPJ připravuje projektovou žádost v rámci výzev „ESF – výzva pro vysoké 
školy (ESF)“ a „ERDF – výzva pro vysoké školy (ERDF)“ vyhlášených MŠMT ČR do Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání (OP VV). 

 Předsedkyně AS VŠPJ navrhla, zda by senátoři mohli obdržet rozklad rozpočtu VŠPJ na rok 
2016 podle jednotlivých položek. Rektor tímto úkolem pověřil kvestora do příštího zasedání 
AS VŠPJ. Dále přednesla stížnost studentů kombi formy studia oboru FaŘ, kterou obdržela, 
týkající se neúměrné zátěže studia anglického jazyka. Rektor k tomuto uvedl, že by studenti 
měli postupovat při řešení této problematiky standardně prostřednictvím vedoucích kateder, 
přes vedoucího katedry jazyků po prorektora pro studium a teprve poté prostřednictvím 
rektora VŠPJ. Dr. Kuncová slíbila, že se se studenty společně s předsedkyní senátu sejde  
a celou záležitostí se bude zabývat. 

 Dr. Dvořáková předběžně informovala senátory o možné žádosti schválení podmínek 
přijímacího řízení nového magisterského studijního programu „Specializace ve zdravotnictví“ 
se studijním oborem „Kvalita a bezpečná péče ve zdravotnictví“ na dalším zasedání AS VŠPJ. 

 Dr. Kuncová předběžně informovala senátory o možné žádosti schválení podmínek 
přijímacího řízení nového bakalářského studijního programu „Economics and Management“ 
se studijním oborem „Finance and Management“ na dalším zasedání AS VŠPJ. 

 Na závěr poděkovali předsedkyně AS VŠPJ a rektor všem senátorům za jejich vstřícnost 
a účast na zasedání. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: 4. 5. 2016 ve 14.00 hod. 

Zapsal:     Miloslav Vytasil   ………………..………..……………………………..… 

Za správnost:   Mgr. Jaroslavu Mallinu, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

   Alena Koblicová  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Ing. Irena Fatrová   ………………………….…………………….……….… 


